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"سلطة دبي البحرية" تطلق محفظة من المبادرات النوعية خلال 
"معرض دبي العالمي للقوارب 2023" لدعم وتمكين القطاع البحري

استشراف المستقبل

9  أشياء يمكنك القيام بها للمساعدة في أزمة المناخ

Dubai Maritime Authority launches a portfolio of 
initiatives during the Dubai International Boat Show 2023 

to support and empower the maritime sector
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Forecasting the future

9 things you can do to help the climate crisis

“The son of the Emirates, Sultan Al Neyadi, launched into space to be the first Arab astronaut 
on a long-term mission that takes six months to the International Space Station. The sons of the 
Emirates are elevating our profile in the world to draw a path full of hope and knowledge for the 
Arab youth”

"انطلــق ابــن الإمــارات ســلطان النيــادي تحوطــه رعايــة الله وعنايتــه إلــى الفضــاء اليــوم ليكــون أول رائــد فضــاء 
عربــي فــي مهمــة طويلــة الأمــد تســتغرق ســتة أشــهر لمحطــة الفضــاء الدوليــة.. أبنــاء الإمــارات فخــر وعــز.. 

أبنــاء الإمــارات يرفعــون رؤوســنا فــي العالــم.. ويرســمون لشــباب العــرب طريــق كلــه أمــل وعلــم "
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صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم 
نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي رعاه الله
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Vice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai
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H.H. Sheikh Ahmed bin Mohammed bin Rashed Al Maktoum, Chairman of the Dubai Media 
Council, was briefed on the portfolio of initiatives and technologies offered by the Dubai 
Maritime Authority at the Ports, Customs and Free Zone Corporation for the benefit of investors 
and pioneers of the maritime sector in Dubai during the 29th edition of the Dubai International 
Boat Show 2023, in a way that provides a distinguished experience for residents and visitors 
who own boats and yachts, to enhance Dubai's position as a leading global destination for 
leisure activities and marine sports.

The authority reviewed its initiatives related to recreational marine crafts at its stand in the 
“Marine Luxury Lifestyle” pavilion at the DIBS, which will continue until March 5 in the “Dubai 
Harbour” area, in an effort to support and empower the maritime sector in Dubai, in light of the 
high number of visiting foreign yachts to Dubai’s waters by 156% compared to last year, in addition 
to an increase in the percentage of licenses issued for recreational marine vehicles by 37%.

Sheikh Dr. Saeed bin Ahmed bin Khalifa Al Maktoum, Executive Director of Dubai Maritime 
Authority, referred to a portfolio of qualitative initiatives that the authority's stand is reviewing 
during its participation in the exhibition in its new edition, on top of which is the innovation of 
new ways to carry out the mandatory technical inspection of the marine craft through reviewing 
the Smart Marine Crafts Inspection to facilitate procedures for the benefit of customers when 
licensing or renewing a marine craft license.

Sheikh Saeed stated: “The Dubai Maritime Authority’s stand offers a number of initiatives at 
the Marine Luxury Lifestyle Pavilion to facilitate the customer’s journey, including allowing the 
registration or renewal of recreational jet ski licenses for a period of one or two years, in addition 
to activating the self-inspection service for the means of marine pleasure (up to 12 meters) 
by uploading the required images electronically, as well as immediate renewal services for 
marine activities permits, marine craft registration and crew licensing through the smart digital 
platforms on the authority platform”.

Sheikh Saeed Al Maktoum explained that the platform also includes a review of the interactive 
Dubai Maritime Map, which allows the identification of berthing areas, recreational activities, 
tourist places, and berthing areas for commercial ships, in addition to the restricted areas, 
adding that the contents of the map are updated periodically in order to ensure a distinguished 
experience for customers, residents, and visitors, to enjoy recreational activities and marine 
sports.

اطلــع سمــــــو الشيـــــــــخ أحمـــــــد بــن محمــد بـــــــن راشــد آل مكتـــــــــوم، رئيـــــــس مجلــس دبــي للإعــــــام، 
علـــــــى محفظـــــــة المبــادرات والتقنيــــــــــــات التـــــي تقدمهـــــــا سلطـــــــــة دبــي البحريــــــــــة بمؤسســــــــة 
الموانــــــئ والجمــــــــارك والمنطقــــــة الحــرة لصــــــالح مستثمـــــــــري وروراد القطــــــــاع البحـــــــــري فــــــــــي 
إمــارة دبـــــــــي خــال الـــــــدورة الـــ 29 مــن معــــــرض "دبــــــي العالمـــــــي للقـــــــــوارب 2023"، وذلــك علــــــى 
النحــــــو الــذي يقـــــدم تجربـــــة متميـــــــزة للمقيميـــــــن والزائريــــــن مــــــن أصحــــــاب القــــــوارب واليخـــــوت 
ــات  ــة والرياضـــــــ ــة الترفيهيــــــــ ــة رائــدة للأنشطـــــــ ــة عالميــــــــ ــي كــــوجهـــــ ــة دبـــــ ــزيز مكانـــــــ لتعــــــــــ

البحــــــــرية.

واســتعرضت الســلطة مبادراتهــا الخاصــة بالوســائل البحريــة الترفيهيــة فــي منصتهــا بجنــاح "حيــاة اليخوت 
ــو  ــعياً نح ــر"، س ــي هارب ــة "دب ــي بمنطق ــارس الحال ــى 5 م ــه حت ــتمر فعاليات ــذي تس ــرض، وال ــرة" بالمع الفاخ
دعــم وتمكيــن القطــاع البحــري يإمــارة دبــي، وذلــك فــي ضــوء ارتفــاع نســبة إقبــال اليخــوت الأجنبيــة الزائــرة 
ــح  ــادرة لصال ــص الص ــبة الرخ ــادة نس ــى زي ــاوةً عل ــي ع ــام الماض ــة بالع ــع 156% مقارن ــي بواق ــاه دب ــى مي إل

الوســائل البحريــة الترفيهيــة بنســبة %37.

وأشـــــــار الشيــــــخ الدكتـــــــور ســعيد بــن أحمــد بن خليفـــــــة آل مكتــوم، المدير التنفيذي لسلطــــــــة دبـــــــي 
البحريـــــــة، إلـــــــى محفظـــــة مــــن المبـــــادرات النوعيـــــة التـــــــي تستعرضهـــــا منصـــــة السلطــــة خلال 
مشــــاركتهــــــا بالمعــــــرض فـــــي دورتــــــه الجديــدة، وعلــى رأســها ابتكــــــار طــرق جديــدة للقيام بالفحــــص 
الفنـــــــي الإلزامـــــــي للوسيــــــلة البحريــة عنــــد مــن خــال استـــــعراض مبــادرة الفحــص الفنـــــي الذاتي الآني 
ــيلة  ــص الوس ــد ترخي ــص أو تجدي ــد ترخي ــن عن ــح المتعامليـــــ ــراءات لصال ــهيل الإج ــذكي( لتس ــش ال )التفتي

البحريــة.

واستكمـــــــل الشــيخ ســعيد حديثـــــــه بالقــول: "تقــدم منصـــــــة ســلطة دبـــــــي البحريــة عــدداً مـــــــن 
المبــادرات بجنــاح حيـــــــاة اليخــوت الفاخــرة لتيســير رحلــة المتعامــــــل من بينهــا إتاحــــــة تسجيــــــــل أو تجديد 
ــل  ــى تفعي ــة إلـــــ ــن، إضاف ــام أو عاميـــــ ــدة عـــــ ــي( لم ــت س ــة )ج ــة الترفيهيــــــ ــات المائيـــــ ــص الدراج رخ
ــور  ــق تحميــل الصـــــ ــة )حتــى 12 متــراً( عــن طريـــــ ــة البحريـــــ ــي لوســائل النزهــــ ــة التفتيــش الذاتـــــ خدمــــ
المطــــلوبــــــة بشكل إلكترونـــــــي، وكذلك خدمــــــات التجديد الفـــــــوري لتصــــــاريح الأنشطــــــة البحريــــــة، 
وتسجيــــــل الوسائل البحــريـــــة وترخيص الطواقــــــم من خـــلال المنصــــــات الرقميـــــة الذكيــــة بمنصـــــة 

السلطـــــة".

ــاً استعـــــــرض خريطـــــــة دبــي  وأوضـــــــح الشــيخ سعـــــــيد آل مكتــــــــوم أن المنصـــــــة تتضمـــــــن أيضـــــ
البحـــــرية التفاعليـــــة التي تتيح التعرف علـــــى مناطــــــق الرســـــو والأنشطـــــة الترفيهيــــــة، والأماكـــــن 
ــورة،  ــق المحظـــــــــ ــى المناطــــ ــة إلــــ ــة، بالإضافـــــــ ــن التجاري ــو السفـــــ ــق رســـــــ ــة، ومناطـــــ السياحيـــــ
ــزة  ــة متميــــــ ــى تقديــم تجربـــــ ــل دوري حرصــاً علـــــ ــة محدثــة بشكـــــ ــويات الخريطـــــ ــاً أن محتـــــ مضيفـــــ
للمتعاملـــــــين مــن الــــــزوار والمقيميــــــن للتمتــــــع بممارســـــــة الأنشطـــــــة الترفيهـــــية والرياضــات 

البحريــــــــة.
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Dubai Maritime Authority launches a portfolio of initiatives during the Dubai 
International Boat Show 2023 to support and empower the maritime sector

"سلطة دبي البحرية" تطلق محفظة من المبادرات النوعية خلال "معرض دبي العالمي 
للقوارب 2023" لدعم وتمكين القطاع البحري
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Dubai International Boat Show 2023 معرض دبي العالمي للقوارب 2023
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Our Strategyاستراتيجيتنا

Among our Strategic KPI’s
Feedback Effectiveness Index:

This KPI measures the effectiveness of feedback from customers through the implementation 
of  (frequent) satisfaction (feedbacks)

من مؤشرات الأداء الرئيسية الاستراتيجية
مؤشر فعالية التغذية الرجعية:

يقيــس هــذا المؤشــر فعاليــة التغذيــة الراجعــة مــن المتعامليــن عبــر تنفيــذ العديــد مــن 
الرضــا اســتبيانات 

Internal News الأخبار الداخلية
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Forecasting the future

استشراف المستقبل
النظــر إلــى البعيــد أو إلــى القــادم وتنبــؤ مــا تحملــه الســنوات المقبلــة مــن تحديــات وتغيــرات هــو مــن أهــم المتطلبــات المؤسســية، لأنهــا عمليــة تســاعد علــى وضــع رؤيــة 

مســتقبلية واضحــة لضمــان اســتمرارية المؤسســة والوصــول إلــى مســتقبل أفضــل وتجنــب الاحــداث الســلبية القادمــة. 

ويكــون ذلــك مــن خــال دراســة الأحــداث الحاليــة وتحليلهــا والرجــوع إلــى الأحــداث الســابقة أو التاريــخ المؤسســي لتنبــؤ مــا ســيحدث فــي المســتقبل ووضــع الخطــط 
للتعامــل مــع هــذه الأحــداث وأيضــاً تقييــم الاحتمــالات والمخاطــر المســتقبلية. ومــن هنــا تبــدأ مهمــة وضــع الأهــداف، ومــن أجــل تحقيقهــا يتــم تحديــد الاســتراتيجيات 

وتخصيــص المــوارد اللازمــة للوصــول إليهــا. 

ومــن مزايــا الاستشــراف المســتقبلي تحديــد خــط الســير علــى المــدى البعيــد، وتحســين عمليــة صنــع القــرار، والإبــداع والابتــكار. ويكــون الاستشــراف المســتقبلي قائــم علــى 
مختلــف المجــالات والمتغيــرات وليــس فقــط علــى متغيــر واحــد أو مجــال واحــد، لذلــك يتــم الاســتعانة بالاستشــراف المســتقبلي فــي العديد مــن الحكومات والمؤسســات.

حمدة بوعصيبة
محاسب الدفاتر والأصول الثابتة - إدارة المالية

Looking at the past or the future and predicting the challenges and changes that the coming years will bring is one of the most important institutional requirements because 
it is a process that helps to develop a clear future vision to ensure the continuity of the institution, reach a better future and avoid upcoming negative events.
This is done by studying and analyzing current events and referring to previous events or institutional history to predict what will happen in the future and develop plans 
to deal with these events and also to assess future possibilities and risks. From here begins the task of setting goals, and to achieve them, strategies are defined and the 
necessary resources are allocated to reach them.
One of the advantages of future foresight is determining the course of action in the long term, improving the decision-making process, and creativity and innovation. Future 
foresight is based on various fields and variables and not only on one variable or one field but so future foresight is also used in many governments and institutions.

Hamda Buosaiba
Accountant General Ledger & Fixed Assets - Finance Department

Turning Point نــقطــة تــحــول

Name: Abdulrahman Hussein Al-Hashimi
Job Title: Registration and Licensing Executive

 Brief Introduction:

I started my career in 2002 when I joined many companies, private enterprises and governments 
such as Majid Al Futtaim Group, Dubai Taxi Corporation, Dubai Municipality, RTA, Dubai Economic 
Development Department, and Community Development Authority, where I held many positions 
and the diversity of my tasks helped me to refine my skills, expand my experiences and overcome 
challenges as I worked in the supervisory and administrative fields and participated as a volunteer 
with many entities in Dubai Quality Award, Dubai Distinguished Services Award, Dubai Festival, 
Dubai Summer Festival, World Public Transport Conference.

I have Joined Dubai Maritime Authority in the Ports, Customs and Free Zone Corporation in 2014
As a Naval Inspector in the Maritime Inspection Department (technical inspection of maritime 
means and field control of boats and yachts in Dubai waters and marinas and commercial 
establishments, and in 2017 I moved to the Maritime Registration Department such as registration 
and licensing (commercial licenses, licensing and registration of maritime means and licensing of 
maritime crew, issuance and non-refusal certificates). And my real happiness is when I see PCFC 
building on one success after another.

Through the 20-year experience, I realized that the number of years is not as important as the 
importance of achievements, good remembrance, and helping others, which remain in the good 
life of a person. My hobbies include photography, tennis, walking, climbing and SUV adventures.

الاسم: عبد الرحمن حسين الهاشمي
المسمى الوظيفي: تنفيذي التسجيل والترخيص

نبذة تعريفية:

بــدأت مســيرتي المهنيــة فــي عــام 2002 حيــث التحقــت بالعديــد مــن الشــركات والمؤسســات الخاصــة 
والحكومــة كمجموعــه ماجــد الفطيــم، ومؤسســة تاكســي دبــي، وبلديــة دبــي، وهيئــة الطــرق والمواصــات، 
ــاعدني  ــب وس ــن المناص ــد م ــغلت العدي ــد ش ــع. وق ــه المجتم ــة تنمي ــي، وهيئ ــة بدب ــة الاقتصادي ــرة التنمي ودائ
تنــوع مهامــي فــي صقــل مهاراتــي وتوســيع خبراتــي والتغلــب علــى التحديــات حيــث عملــت فــي المجــال 
الميدانــي والرقابــي والإداري وشــاركت كمتطــوع مــع العديــد مــن الجهــات فــي جائــزة دبــي للجــودة، وجائــزة 
ــة. ــات العام ــي للمواص ــر العالم ــي، والمؤتم ــف دب ــان صي ــي، ومهرج ــان دب ــزة، ومهرج ــات المتمي ــي للخدم دب

التحقــت بســلطة دبــي البحريــة التابعــة لمؤسســة الموانــئ والجمــارك والمنطقــة الحــرة فــي عــام 2014، 
كمفتــش بحــري فــي إدارة التفتيــش البحــري )الفحــص الفنــي للوســائل البحريــة والرقابــة الميدانيــة علــى 
القــوارب واليخــوت فــي ميــاه ومراســي دبــي والمنشــآت التجاريــة(. وفــي عــام 2017 انتقلــت إلــى إدارة التســجيل 
ــص  ــة وترخي ــائل البحري ــجيل الوس ــص وتس ــة، وترخي ــص التجاري ــص للرخ ــجيل والترخي ــذي التس ــري كتنفي البح
أرى  عندمــا  هــي  الحقيقــة  وســعادتي  الممانعــة.  عــدم  وشــهادات  التصاريــح  وإصــدار  البحــري،  الطاقــم 

ــرى. ــو الأخ ــات تل ــى نجاح ــة عل ــة قائم المؤسس

ومــن خــال مســيرة ال 20 عــام أيقنــت أن عــدد الســنين غيــر مهــم بقــدر أهميــة الإنجــازات والذكــر الحســن 
ومســاعدة الآخريــن فهــي التــي تبقــى فــي الســيرة الطيبــة للإنســان. مــن هواياتــي التصويــر، ولعــب التنــس، 

والمشــي، والتســلق، والمغامــرات بســيارات الدفــع الرباعــي.

أســـــرة  
FamilyPCFC
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Feature قصاصة صحفية

9 things you can do to help the climate crisis

This Week: True or false?

Sudan has more pyramids than any country 
in the world.

9  أشياء يمكنك القيام بها للمساعدة في أزمة المناخ

الأسبوع الحالي: صح أم خطأ؟

السودان بها  أهرامات أكثر من أي بلد في 
العالم.

الاحتبــاس الحــراري هــو إلــى حــد كبيــر تهديــد علــى نطــاق الكوكــب. يمكــن أن يكــون ســلوك الأفــراد مفتاحــاً 
لتقليــل التأثيــر طويــل المــدى الــذي ســيكون لــه علــى العالــم ككل. هــذه 9 طــرق يمكننــا القيــام بهــا 

ــك: ــاعدة بذل للمس

	1 استثمر في زجاجة ماء قابلة لإعادة الاستخدام بدلًا من شراء زجاجات مياه بلاستيكية..
	2 ــم . ــي لا يت ــرف الت ــي الغ ــوار ف ــاء الأن ــم بإطف ــال، ق ــبيل المث ــى س ــاء. عل ــتخدامك للكهرب ــي اس ــاً ف ــن حكيم ك

اســتخدامها.
	3 قم بالمشي أو بركوب الدراجة بدلًا من قيادة السيارة لمكان تذهب إليه عادةً..
	4 زرع شيئــــاً ورعايتـــــه. سيســــاعدك الاتصـــــال بالأرض جســـــدياً علــــى تقديرهـــــا وتحفيـــــز الحيــــــاة - إذا .

تمكنــــت مــــــــن زراعـــــــة الزهـــــــور، فيمكـــــن أن تجذب النحــــــل والطيــــــور الطنانــــــــة بسبـــــب حبـــــوب 
اللقــــاح.

	5 استخدم بقايا الطعام )مثل قشور الموز والتفاح( كسماد لحديقتك..
	6 شراء الملابس التي لا تستغل النباتات أو الحيوانات..
	7 افصل الشواحن عند عدم استخدامها..
	8 ــق . ــن طري ــة ع ــن الطاق ــر م ــتخدام الكثي ــم اس ــارد. يت ــاء الب ــك بالم ــل ملابس ــق غس ــن طري ــة ع ــر الطاق وف

تســخين المــاء فــي حــد ذاتــه.
	9 استبدال المصابيح الكهربائية غير الفعالة..

Photo of the Week

Puzzles & Games 

صورة الأسبوع

 ألغاز وألعاب

الصورة بواسطة: جيسيكا ديفناني، مصورة من كندا.

الأسبوع الماضي: إجابة ألعاب التفكير

الخطأ هو "على" تكررت مرتين

Photography by: Jessica Devnani, a photographer from Canada.

Last week: Brain Teasers Answer

The mistake is "the" is repeated twice

6

Global warming is very much a planetary-scale threat. The behavior of individuals can 
be key to lessening the long-term impact it will have on the world at large. Listed below 
are 9 ways this can be done:

1.	 Invest in a reusable water bottle instead of buying plastic water bottles.
2.	 Be wise with your electricity usage. For example, turn of the lights in rooms that are not 

being used. 
3.	 Switch to walking or biking on a route you’d normally drive on. 
4.	 Plant something and nurture it. Connecting with the earth physically will help you appreciate 

it and stimulate life - if you manage to grow flowers, it can attract bees and hummingbirds 
because of the pollen. 

5.	 Use food waste (such as banana peels and apple shavings) as compost for your garden. 
6.	 Buy clothes that don’t exploit plants or animals. 
7.	 Unplug your chargers when you are not using them.
8.	 Save energy by washing your clothes in cool water. A lot of energy is used up by warming 

water in itself. 
9.	 Replace inefficient light bulbs. 
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 Call Center  800 990 مركز الاتصال 

@pcfc_dubaiinfo@pcfc.ae www.pcfc.ae

رؤيتنـــــــــــــــــــــــــــا

Our Vision

تعزيــــــــز مكانـــــة دبي كمركـــــــز رائـــــــد مستدام لدعـــــــم القطـــــاع الاقتصادي علــــــــى الــــصعيد الـــــــعالمي.

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world’s leading economic sector.

تعــد مؤسســة المــوانئ والجمــارك والمنطقــة الحــرة إحــدى مؤسســات حكومــة دبي، والتــي تأسســت 
رســميًا في عــام 2001، وتتضمــن عــددا ًمــن الكيانــات والســلطات التــي تعمــل تحــت مظلتهــا. وتشــمل 
التخطيــط والتطويــر -تراخيــص،  الكيانــات جمــارك دبي وســلطة مــوانئ دبي، بالإضافــة إلى دائــرة  هــذه 
وســلطة مدينــة دبي الملاحيــة، ومكتــب الوكيــل الملاحــي للســفن الخشــبية، إلى جانــب إدارة الاســتثمار 

وإدارة الأمــن.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) is one of the government 
organizations under the Dubai government, which was officially established in 2001, 
that includes several entities and authorities operating under its umbrella. These 
entities are Dubai Customs, Dubai Ports Authority, in addition to the Department 
of Planning and Development - Trakhees, the Dubai Maritime City Authority, Marine 
Agency for Wooden Dhows, Investment Department, and Security Department.


